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Nevím, jak vy, ale já když narazím na jeho jméno, mám hned před očima korunního prince ve stejnojmenné pohádce a
slyším to bezelstné a překvapené: Dobrý den...?! Kluk z vesnice, hokejista, herec. A hlavně manžel a dvojnásobný táta.
rande s celebritou

Dětství prožil ve Skřečoni, což je nyní jedna z částí Bohumína. „Vždycky, když tam přijedu, je mi tam strašně dobře!“
Jako  malý  prý  byl  hodný,  kam  ho  maminka  postavila,  tam  ho  našla.  Byla  mu  diagnostikována  dyslexie  a  dysgrafie.
Když přinesl trojku z diktátu, tak se prý slavilo – maminka ho objala a šlo se na zmrzlinu!

Málem se stal hokejistou

Malý Patrik nejprve snil  o tom, že bude jezdit  s fekálním vozem, to auto ho fascinovalo! Pak, že se stane úspěšným
hokejistou.
Na tom léta pracoval. „Byl jsem brankář, ale špatný… I když nějaké střely jsem chytil!“  Absolvoval i jeden přestup: od
Bohumína  ho  koupila  Orlová!  Za  pět  tisíc  korun  a  sedm hokejek!  „To  byl  obrovskej  obchod!“  A maminka,  povoláním
logopedka,  prý  doufala,  že  její  syn  vystuduje  zdravotní  školu  a  stane  se  zdrařekli,  votní  sestřičkou  –  tedy  vlastně
bratrem.

Zničehonic: Herec!

V deváté  třídě  se rozhodl,  že  zkusí  poslat  přihlášku na ostravskou konzervatoř,  což  prý  nechápali  ani  spolužáci,  ani
spoluhráči, ani rodiče. „Naši ale že jestli to opravdu chci, ať tam jdu. Obdivuju je za to.“ Klobouk dolů, když si vezmete,
že Patrik nechodil do žádného dramatického kroužku, co víc, on nechodil ani do divadla!
Jedinkrát prý byl na baletu… „A ten jsem prospal.“  Ale ze školy mu poslali nějaký monolog, nějaké básničky, on se to
naučil, zkoušky udělal a byl přijat!  A pak, už coby konzervatorista, se vydal do divadla na činohru. „Viděl jsem Hamleta
v provedení Činoherního studia v Ústí nad Labem, hlavní postavu hrál Roman Zach. Vyšel jsem ven a byl jsem moc
rád, že jsem na škole, na které jsem.“

Cena za Hamleta

Na konzervatoři  se mu líbilo,  navíc brzy hostoval v místních divadlech – v Národním  divadle  moravskoslezském  v
Ostravě, v Divadle Petra Bezruče tamtéž, v divadle v nedalekém Těšíně… Po absolutoriu se přestěhoval do Prahy a
přihlásil  se na DAMU, kterou však už kvůli  profesnímu vytížení  nedokončil.  Začal  hrát  ve Švandově divadle a za roli
Hamleta získal Cenu Alfréda Radoka v kategorii Talent roku. Mimochodem – tohle představení mělo derniéru až vloni,
po více než deseti letech!

Ve Zlaté kapličce

Po čtyřech sezonách na Smíchově přešel do Národního divadla a jeho první velkou rolí byl Rytíř des Grieux v Manon
Lescaut. Nejsilnější zážitek prý přišel, když si na jevišti poprvé klekl a začal říkat Nezvalovy verše. Říkal si, že se nesmí
nechat převálcovat, ale stejně si ten okamžik pamatuje. „Jen jsem užasle zíral, co to je za energii, když proti vám sedí
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tisíc lidí a dívají se na každý váš pohyb a poslouchají každé vaše slovo.“ Zůstal šest let. „Národní divadlo je ohromná
zkušenost, člověk se tam potká s elitou profese.“

V létě je Formanem!

V poslední době je Patrik Děrgel velmi zaměstnaným hercem tzv. na volné noze. Hodně natáčí – už léta je doktorem
Márou  v  Ordinaci,  byl  vyšetřovatelem  Vaškem  Kociánem  v  kriminálce  Odznak  Vysočina  a  nejnověji  také  právníkem
Michalem v  těžko  zapomenutelném seriálu  Děcko.  Navíc  stále  účinkuje  v  Národním  v  představení  Kytice.  Hraje  i  v
Divadle Palace nebo v Řeznické. A o prázdninách také na nádvoří Muzea Kampa, kde ztvární už druhé léto, v alternaci
s  Markem  Adamczykem,  postavu  režiséra  Miloše  Formana  v  inscenaci  Forman!  „Kdyby  se  něco  z  toho,  co  se  od
dětství dělo Miloši Formanovi, stalo mně, tak chodím po zbytek života na nějaké terapie a snažím se z toho dostat.  A
on natáčel, pak odletěl do Ameriky a získal Oscary! Musela v něm být pevnost a odhodlání. Byl obrovská osobnost.“ Na
vysvětlenou: Oba rodiče Miloše Formana zahynuli v nacistických koncentračních táborech.

Nejmilejší role: táta!

Znali se dlouho. Po prvním setkání, kdy on si o ní myslel, že je namyšlená a zbytečně moc hezká Pražačka, a ona o
něm, že je arogantní a zbytečně moc se prožívá, byli spolu na obědě a pak i na lyžích. „Markétka umí skvěle lyžovat,
když jede, to je poezie… Ona je z lyžařské rodiny. Já zas tak dobrý lyžař nejsem, a tak jsem měl trému.“ Pak se jim v
roce 2016 narodil syn Vavřinec, v červnu 2019 se v kostele, při církevním obřadu, s kolegyní herečkou Markétou vzali a
před čtyřmi lety přibyla do rodiny dcerka Mira. „Vždycky jsem chtěl mít děti brzy.  Toužím po velké rodině. Zatím jsem
nepřišel na nic, co by dávalo větší smysl…“ Jeho paní ho chválí, že je skvělý táta.

Ať jsou děti šťastné…

Patrik Děrgel má rád přírodu.
„Potřebuju se občas vzdálit od města. Všude hukot, spěch, dostupnost všeho, což zároveň znamená, že je člověk taky
všem dostupný  a  pořád  v  pohotovosti.  Potřebuju  odjet  tam,  kde  jsou  jen  stromy,  kde  nevidím na  hlavní  cestu.“  Rád
chodí po horách, rád řídí auto, rád cestuje. Také rád sjíždí vlny na surfu, občas si zahraje hokej a oblíbil si thajský box.
Rád tráví s rodinou čas na chalupě na Křivoklátsku, kde je velký pozemek, louka, kus lesa i sad. Práce nad hlavu a to
on také rád. „Největší  radost v životě mám, když se všichni  sejdeme, sedneme si  spolu.  Přeju si,  aby moje děti  byly
šťastné. Aby se smály. Aby se cítily bezpečně. Aby si užívaly to, že jsme všichni pohromadě. Zatím mám pocit – klepu!
–, že se nám to daří. Chtěl bych, aby to tak bylo dál…“

***

CO ŘEKL...

… o herectví: „Baví mě, když se při práci potkám s lidmi, se kterými chci trávit ten čas.  A pak už je jedno, jestli  je to
divadlo,  film,  televize… Někdy je  to  bizár  a  někdy je  to  úžasný!  Máte pocit,  že jste  součástí  něčeho,  co má nějakou
výpovědní hodnotu a co je důležité, aby vzniklo.“

… o sportu: „Hokej a vůbec kolektivní sporty jsou mj. skvělé pro týmovost a pro disciplínu. Na divadle se také musí ega
všech, kteří chtějí být nejlepší, přizpůsobit, protože ti herci musí hrát spolu.“

… o snech: „Moc rád si sním… Třeba mám rád auta, a tak si je kupuju. Fiktivně, protože na ně nemám peníze.“

Patrik Děrgel (36) ve zkratce:

*Narodil se 24. února 1989 v Bohumíně. *Do 15 let hrál hokej. *Absolvoval Janáčkovu konzervatoř v Ostravě. *Během
studia hostoval v místních divadlech. *Studoval na pražské DAMU. *Od r. 2011 angažmá ve Švandově divadle v Praze.
*2015–2021  členem činoherního  souboru  Národního  divadla.  *Filmy:  např.  Škola  princů  (2010),  DonT Stop  (2012),
Hořící keř (2013), Korunní princ (2015), Muzzikanti (2017), Smečka (2020), Očitý svědek (2021), Idiot (2022).
*Seriály:  např.  V.  I.  P.  vraždy (2016),  Modrý kód (2017),  Lajna (2019),  Ordinace v růžové zahradě (od 2020),  Pálava
(2022),  Odznak  dznak  Vysočina  (2022),  Kamarádi  (2  Děcko  (2025).  *Ocenění:  např.  Cena  Alfréda  -  Radoka  za  roli
Hamleta  a  –  Talent  roku  2013.  *Zpíval,  hrál  na  kytaru  a  skládal  texty  v  kapele  Ema  a.  *V  r.  2018  se  zúčastnil  tv  v
soutěže  Tvoje  tvář  má  známý  hlas  (3.  místo).  *Věnuje  se  thajskému  boxu.  *  Rodina:  Manželka  Markéta  Děrgelová
(herečka, 37), syn Vavřinec (8), dcera Mira (4).

* Kde a kdy ho můžete vidět: www.i-divadlo.cz/profily/patrik-dergel
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FOTO FOTO HERMINAPRESS, BONTONFILM NÁRODNÍ DIVADLO, DIVADLO PALACE, ČESKÁ TELEVIZE, CSFD,
HBO,  AEROFILMS  -  Se  Zlatou  Adamovskou,  Petrem  Štěpánkem,  Evou  Podzimkovou  a  Jaromírem  Hanzlíkem  v
pohádce Korunní princ (2015).
 - Jiří Maryško, Šimon Krupa a Patrik Děrgel v pohádce Škola princů (2010).
 - S Táňou Pauhofovou v třídílném životopisném dramatu Agnieszky Holland Hořící keř (2013).
 - V Národním divadle si zahrál rytíře de Grieux v Nezvalově Manon Lescaut (2016).
 - V krimiseriálu Specialisté v epizodě Perník (2022).
 - Hrál také ve filmovém dramatu podle F. M. Dostojevského Idiot, na snímku s Terezou Vilišovou (2022).
 - V seriálu České televize Děcko, na foto s Evou Hacurovou (2025).
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